
 Protokoll 

Sida 23 (36)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 13     Remiss av motion 2015:1 av Ann-Katrin Åslund  
(FP) om att låta stadens anställda arbeta till 70 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-177/2015 

Dnr 150-48/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Ann-Katrin Åslund (FP) ”Att låta 

stadens anställda arbeta till 70”.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 4 maj 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående motion 

(2015:1) om att låta stadens äldre arbeta till 70 av Ann-Katrin 

Åslund (FP). Motionären föreslår att kommunstyrelsen ska ta fram 

riktlinjer för att låta alla anställda i staden som så önskar fortsätta 

arbeta till 70 års ålder. 

Äldreförvaltningen ser positiv på att äldre ska ges rätt att arbeta 

kvar längre och anser att äldre medarbetare kan dela och överföra 

erfarenhet, kompetens och berika arbetsplatsen med sin 

livserfarenhet.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut och anmäler ett gemensamt särskilt 

uttalande.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar 

bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) 

och (MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(FP). 
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Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (FP): 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (KD) reserverar 

sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige bifalla motionen. 

2. Att i övrigt anföra följande: 

Att förlänga arbetslivet och att göra det både möjligt och attraktivt 

för äldre anställda att stanna kvar på arbetsplatserna är avgörande 

för våra möjligheter att finansiera framtidens välfärd. Stockholms 

stad måste bidra till en arbetsmarknad som värderar erfarenheterna 

och kunskaperna hos äldre anställda och där antalet arbetade timmar 

ökar då anställda som både kan och vill arbeta inte faller för 

åldersstrecket. 

 

Men som påpekas i motionen är frågan om pensionsålder betydligt 

bredare än så. Stockholms stad har som offentlig arbetsgivare dels 

ett ansvar som en institution byggd på demokratiska värderingar att 

gå före och förändra diskriminerande normer på arbetsmarknaden, 

och dels ett ansvar gentemot skattebetalarna att leverera offentlig 

service med största möjliga effektivitet.  Det är också ytterst en 

fråga om valfriheten för den anställde att själv välja när hen vill gå i 

pension. 

 

Allt detta talar för att Stockholms stad bör verka för att låta stadens 

anställda arbeta kvar längre, om de så vill. Förslaget i motionen är 

ingalunda utopiskt utan förmodligen någonting som kommer att bli 

nödvändigt att genomföra förr eller senare. Genom att genomföra 

motionens förslag redan nu skulle staden skicka en tydlig signal om 

behovet av en förändrad och uppvärderad syn på våra mest erfarna 

anställda. Vi välkomnar det positiva bemötande som 

äldreförvaltningen ger motionen.”   

 

Särskilt uttalande från (V), (S) och (MP): 

”Som äldreförvaltningen mycket riktigt lyfter i sitt förslag till 

remissvar, ser det väldigt olika ut i olika yrkeskategorier när det 

kommer till arbetsförmåga högre upp i ålder. Äldrenämnden vill 

dock understryka att äldreomsorgen tillhör de arbetsplatser där det 
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förekommer många både fysiskt och psykiskt tunga arbetsuppgifter 

som gör det svårt för många att arbeta kvar fram till nuvarande 

pensionsålder. 

Med nuvarande pensionssystem drabbas därför denna yrkesgrupp 

hårt. Ofta är det kvinnor som har arbetat inom äldreomsorgen som 

har de låga pensionerna. 

Vi menar därför att det är en prioriterad fråga att förbättra 

arbetsvillkoren inom äldreomsorgen så att fler har möjlighet att 

arbeta kvar längre och att de äldre anställdas kompetens och 

erfarenhet bättre kan tillvaratas.” 
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§ 14    Remiss av motion 2015:3 av Anna König Jerlmyr 
(M), Lotta Edholm (FP), Karin Ernlund (C) och Erik 
Slottner (KD) om valfriheten inom äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-267/2015 

Dnr 150-92/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Anna König Jerlmyr (M), Lotta 

Edholm (FP), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) 

”Om valfriheten inom äldreomsorgen”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 30 april 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående Motion 

(2015:3) om valfriheten inom äldreomsorgen av Anna König 

Jerlmyr (M), Lotta Edblom (FP), Karin Ernlund (C) och Erik 

Slottner (KD). 

Motionärerna hävdar att den politiska majoriteten nu inlett en 

kommunalisering av väl fungerande verksamheter inom 

äldreomsorgen och att detta riskerar att försämra kvaliteten inom 

välfärden samtidigt som det utgör ett hot mot jämställdheten. Mot 

denna bakgrund föreslår motionärerna att stadsdelsnämnderna 

omgående upphör med ideologiskt motiverad kommunalisering av 

boenden och andra verksamheter inom äldreomsorgen, samt att 

uppdra åt kommunstyrelsen att i samråd med äldrenämnden utreda 

förutsättningarna för att öka mångfalden av aktörer inom 

äldreomsorgen, kombinerat med förstärkta möjligheter att 

underlätta för den enskilda äldre att nyttja sin valfrihet. 

 

Äldreförvaltningen anser bl.a. att besluten att återta tre vård- och 

omsorgsboenden i kommunal regi även fortsättningsvis innebär att 

den enskilde kommer att ha många alternativ och aktörer att välja 

bland.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 


